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I. Inleidende uiteenzetting van  

minister Bernard Clerfayt 

 

I. Exposé introductif du ministre  

Bernard Clerfayt 

Minister Bernard Clerfayt hield voor de commissieleden 

de volgende uiteenzetting: 

 

“De gegevens vormen de kern van de digitalisering van ons 

gewest en het is van fundamenteel belang dat erop wordt 

toegezien dat ze correct verwerkt worden. Daarom heb ik reeds 

bij het begin van de legislatuur een datastrategie voor Brussel 

voorgesteld en bereid ik het Wetboek voor governance en 

gegevensbeheer voor. Het ontwerp van ordonnantie dat ik u 

vandaag voorleg, is technisch, maar daarom niet minder 

essentieel. Het heeft tot doel een gemeenschappelijke 

dienstenintegrator aan te stellen voor de elektronische 

uitwisseling van gegevens tussen het gewest en de Franse 

Gemeenschapscommissie (Cocof). 

 

Zoals de ordonnantie van 8 mei 2014 bepaalt, is de 

dienstenintegrator “de organisatie van wederzijdse 

uitwisselingen van elektronische gegevens tussen de 

participerende overheidsdiensten onderling en tussen de 

participerende overheidsdiensten en de dienstenintegratoren, 

alsook de geïntegreerde ontsluiting van deze gegevens”. 

 

Momenteel passen niet alle elektronische 

gegevensverwerkingen- en uitwisselingen die door de Cocof 

worden uitgevoerd, in een volledig regelgevend kader. 

 

Tegenover de intensifiëring van de gegevensuitwisseling 

tussen de overheden en de partners met opdrachten van 

openbare orde, alsook de verzwaring van de nationale en 

internationale verplichtingen, met name deze opgelegd door de 

Algemene Verordening gegevensbescherming (AVG), lijkt 

het noodzakelijk een wettelijke grondslag vast te stellen voor 

de huidige en toekomstige gegevensverwerkingen die worden 

uitgevoerd door de Cocof. 

 

We hebben hier dus de aanbevelingen van de 

Gegevensbeschermingsautoriteit en van de Raad van State 

gevolgd. Zij dringen aan op het sluiten van een 

samenwerkingsakkoord tussen de Franse 

Gemeenschapscommissie (Cocof) en het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest. 

 

Het ontwerpakkoord dat ik u voorleg, beoogt in wezen het 

opnemen van de Cocof in het netwerk van de elektronische 

uitwisseling van administratieve gegevens dat werd opgezet 

door de ordonnantie over de dienstenintegrator. 

 

De gewestelijke dienstenintegrator, kortweg Fidus, maakt 

het mogelijk zich in te loggen in alle authentieke bronnen en 

gegevens op beveiligde wijze te ontvangen. We zijn dan ook 

van 12 miljoen gegevensoverdrachten in 2020 overgegaan tot 

38 miljoen overdrachten in 2023. Het gebruik van een 

dergelijke tool zorgt er dus voor dat de gebruikers niet 

meermaals om gegevens moet worden gevraagd en dat hun 

handelingen eenvoudiger worden. Dat betekent concreet dat 

wij de burgers niet gevraagd hebben om 38 miljoen vakjes of 

documenten in te vullen die tijdens hun administratieve 

handelingen bezorgd moeten worden! 

 

 

Le ministre Bernard Clerfayt a tenu devant les 

commissaires l’exposé suivant : 

 

« Les données sont au cœur de la transformation 

numérique de notre Région et il est primordial de veiller à les 

encadrer correctement. C’est pour cela que j’ai proposé, dès 

le début de la législature, une stratégie de la donnée pour 

Bruxelles et que je prépare le Code de la gouvernance et de la 

donnée. Le projet d’ordonnance que je vous soumets 

aujourd’hui est d’ordre technique mais pas moins essentiel. Il 

vise à désigner un intégrateur de services commun pour 

l’échange électronique de données entre la Région et la 

Cocof. 

 

 

Comme le définit l’ordonnance du 8 mai 2014, 

l’intégration de service est « l'organisation d'échanges 

mutuels de données électroniques entre les services publics 

participants entre eux et entre les services publics 

participants et les intégrateurs de services, ainsi que la mise 

à disposition intégrée de ces données». 

 

Actuellement, les traitements et échanges électroniques de 

données effectués par la Cocof ne s’inscrivent pas tous dans 

un cadre réglementaire complet.  

 

Face à l’intensification des échanges de données entre les 

autorités publiques et les partenaires investis de missions 

d’ordre public, ainsi qu’à l’alourdissement des obligations 

nationales et internationales, notamment celles imposées par 

le RGPD, il apparaît indispensable d’établir un fondement 

légal des traitements de données actuels et futurs, réalisés par 

la Cocof. 

 

 

Nous avons donc suivi ici les recommandations de 

l'Autorité de protection des données et du Conseil d’État qui 

préconisent la conclusion d’un accord de coopération entre la 

Commission communautaire française et la Région de 

Bruxelles-Capitale. 

 

 

Le projet d’accord que je vous soumets vise 

essentiellement à inclure la Cocof dans le réseau d’échange 

électronique de données administratives mis en place par 

l’ordonnance portant sur l’intégrateur de services. 

 

L’intégrateur de services régional, de son petit nom Fidus, 

permet de se connecter à toutes les sources authentiques et 

permet la réception des données de manière sécurisée. Nous 

sommes donc passés de 12 millions de transferts de données 

en 2020 à 38 millions de transferts en 2023. L’utilisation d’un 

tel outil permet donc de ne pas demander plusieurs fois des 

données aux usagers et simplifier leurs démarches. Cela 

signifie concrètement que nous n’avons pas demandé aux 

citoyens de remplir 38 millions de cases ou de documents à 

fournir lors de leurs démarches administratives ! 
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In het kader van Digitaal Brussel en het plan voor 

administratieve vereenvoudiging Easy Way is de 

vermindering van deze administratieve last een stap 

voorwaarts om de uitvoering van de handelingen te 

vergemakkelijken. 

 

Dankzij dit akkoord zullen de gegevensuitwisselingen die 

verlopen via de dienstenintegrator, zoals de databank van 

personen met een handicap of het kadaster van de non-

profitsector, wettelijk omkaderd worden. Daardoor zal het 

aantal transacties, die steeds eenvoudiger zullen worden, 

kunnen blijven stijgen.” 

 

 

Dans le cadre de Bruxelles numérique et du plan de 

simplification administrative EasyWay, la réduction de cette 

charge administrative est une avancée pour faciliter la 

réalisation des démarches. 

 

 

Grâce à cet accord, les échanges de données qui transitent 

par l’intégrateur de services comme la base de données des 

personnes handicapées ou encore le cadastre du non-

marchand seront encadrés légalement. Cela permettra de 

continuer d’augmenter le nombre de transactions qui seront 

de plus en plus simplifiées. » 

 

 

II. Algemene bespreking 

 

II. Discussion générale 
 

De heer Alain Vander Elst benadrukt dat de MR-fractie 

achter elk initiatief staat dat gericht is op het verbeteren van 

het wetgevende kader om de uitwisseling van gegevens tussen 

overheidsinstanties te vergemakkelijken. Zijn fractie is er vast 

van overtuigd dat doeltreffende samenwerking en 

communicatie tussen de overheidsinstanties van cruciaal 

belang is voor een transparante en efficiënte werking van het 

openbaar bestuur. 

 

Wel hamert hij op de noodzaak van beveiliging: deze 

uitwisseling van gevoelige gegevens moet zo veilig mogelijk 

gebeuren. Het is daarom essentieel om robuuste mechanismen 

voor gegevensbescherming in te voeren. 

 

De spreker vraagt voorbeelden van categorieën van 

gegevens die voortaan kunnen worden uitgewisseld tussen het 

gewest, de Cocof en met name Bruxelles Formation. Vereist 

de uitbreiding van het toepassingsgebied van de ordonnantie 

van 8 mei 2014 een structurele versterking van de middelen 

voor gegevensbescherming? 

 

De MR-fractie zal voor het ontwerp van ordonnantie 

stemmen. 

 

De heer Gilles Verstraeten vraagt allereerst naar het 

advies van de Gegevensbeschermingsautoriteit dat op 17 juli 

2023 werd aangevraagd en niet lijkt te zijn ontvangen. 

 

Wat de budgettaire gevolgen betreft, komt de 

volksvertegenwoordiger terug op artikel 3, paragraaf 5 van 

het samenwerkingsakkoord en op de opmerking van de Raad 

van State dat er een redelijke evenredigheid moet bestaan 

tussen de kosten van de verplichtingen die verband houden 

met de door elk van de partijen ingebrachte bevoegdheden en 

de financiering ervan, en dat het samenwerkingsakkoord geen 

expliciete bepaling over de financiering bevat. In de memorie 

van toelichting staat: "Dat het toepassingsgebied van artikel 

20 van het besluit betreffende de dienstenintegrator wordt 

uitgebreid tot het College van de Cocof, moet in die zin 

worden geïnterpreteerd dat de dienstenintegrator slechts 

optreedt voor de Franse Gemeenschapscommissie voor zover 

het College de nodige middelen ter beschikking stelt". De 

spreker is sceptisch over dat punt, zeker omdat de financiële 

situatie van de Cocof niet al te best is.  

 

Volgens hem is dit een volgende stap in het opdoeken van 

de Cocof en de reorganisatie van de manier waarop de 

M. Alain Vander Elst souligne l’attachement du groupe 

MR à toute initiative visant à améliorer le cadre législatif afin 

de faciliter l'échange de données entre autorités publiques. 

Son groupe croit fermement que la collaboration et la 

communication efficaces entre les organismes 

gouvernementaux sont cruciales pour assurer un 

fonctionnement transparent et efficient de l'administration 

publique. 

 

Le député insiste toutefois sur l'impératif de sécurité : ces 

échanges de données sensibles doivent être réalisés avec la 

plus grande sécurité possible. Il est dès lors essentiel de mettre 

en place des mécanismes robustes de protection des données. 

 

L’intervenant s’enquiert d’exemples de catégorie de 

données qui pourront désormais être échangées entre la 

Région, la Cocof et notamment Bruxelles Formation ? 

L’élargissement du champ d’application de l’ordonnance du 

8 mai 2014 nécessite-t-il un renforcement structurel des 

moyens dédiés à la protection des données?  

 

Le groupe MR votera en faveur du projet d’ordonnance. 

 

 

M. Gilles Verstraeten s’enquiert d’abord de l’avis de 

l’Autorité de protection des données, demandé le 17 juillet 

2023 et qui semble ne pas avoir été reçu. 

 

En ce qui concerne les implications budgétaires, le député 

revient sur l’article 3, paragraphe 5 de l’accord de coopération 

et sur la remarque du Conseil d’État qui rappelle qu’un lien 

de proportionnalité raisonnable est nécessaire entre le coût 

des obligations liées aux compétences apportées par chacune 

des parties et leur financement et qui souligne le fait que 

l’accord de coopération ne contient pas de disposition 

explicite concernant le financement. Même si l’exposé des 

motifs précise que « l’élargissement au Collège de la Cocof 

du champ d’application de l’article 20 de l’ordonnance 

intégrateur de services doit s’interpréter en ce sens que 

l’intégrateur de services n’interviendra pour la Commission 

communautaire française que dans la mesure où le Collège 

assure la mise à disposition des moyens nécessaires à cette 

fin », l’intervenant se dit sceptique sur ce point, d’autant plus 

que la situation financière de la Cocof n’est pas brillante.  

 

Selon lui, il s’agit d’une étape supplémentaire dans la 

dissolution de la Cocof et de la réorganisation, du côté 
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instellingen werken aan Franstalige zijde. Daar heeft de 

spreker een dubbel gevoel bij: enerzijds is het niet aan hem, 

als Nederlandstalig parlementslid, om zich uit te spreken over 

die Franstalige reorganisatie, anderzijds maakt hij zich zorgen 

over de toekomst van de Nederlandstalige instellingen in 

Brussel, aangezien er de facto al een Franstalig overwicht 

bestaat binnen het gewest en in het bijzonder binnen de GGC. 

De volksvertegenwoordiger wijst op het risico van een 

onevenwicht in het systeem. 

 

De heer Francis Dagrin komt terug op de opmerking van 

de Raad van State dat de regering 'nog' het advies van de 

Gegevensbeschermingsautoriteit moet inwinnen. Gaat het om 

een tweede aanvraag? Wat was de inhoud van dat advies?  

Wat de gevolgen voor de begroting betreft, merkt de 

volksvertegenwoordiger op dat er op verschillende plaatsen 

sprake is van kostenbesparingen en schaalvoordelen. Welke 

gevolgen zullen die hebben voor de tewerkstelling bij 

Paradigm? 

 

Mevrouw Farida Tahar benadrukt dat het ontwerp een 

belangrijk keerpunt is in het digitale bestuur van het gewest 

en wijst op het belang van gegevensbeveiliging. Niet alleen 

zal het ontwerp de overheidsdiensten efficiënter maken door 

de administratieve last te verminderen, maar het zal ook een 

betere bescherming van de online persoonsgegevens 

verzekeren, met name met de AVG, die voor de Ecolofractie 

van bijzonder belang is. Bovendien is het gebruik van 

authentieke en betrouwbare gegevens essentieel om de 

integriteit en de veiligheid van de IT- en informatiesystemen 

te bewaren; dit ontwerp versterkt dus het engagement van de 

regering voor de betrouwbaarheid en de kwaliteit van de 

gegevens die door de overheidsdiensten worden gebruikt. 

 

Het verheugt de volksvertegenwoordigster dat de 

aanbevelingen van de Raad van State grotendeels worden 

gevolgd in het ontwerp en ze vraagt hoe de minister de 

doeltreffende invoering van deze dienstenintegrator zal 

garanderen, zowel op het vlak van de middelen als op het vlak 

van de coördinatie tussen de verschillende overheidsdiensten. 

Zij zou ook willen weten welke concrete maatregelen zullen 

worden genomen om het personeel dat betrokken is bij deze 

transitie naar meer geïntegreerde digitale diensten, adequaat 

op te leiden. 

 

De Ecolofractie zal voor het ontwerp van ordonnantie 

stemmen. 

 

De heer Emmanuel De Bock vraagt wat de gevolgen zijn 

voor Paradigm, meer bepaald voor het vermogen van 

Paradigm om zijn missie als dienstenintegrator te vervullen, 

en voor de in het ontwerp vermelde doelstelling van 

bundeling en schaalvoordelen. Is er een vergelijking gemaakt 

met de andere gewesten? 

 

 

*   * 

* 

 

 

 

 

 

francophone, de la manière dont les institutions fonctionnent. 

À cet égard, l’avis du député est partagé : d’une part, en tant 

que député néerlandophone, il ne lui appartient pas de se 

prononcer sur cette réorganisation francophone mais, d’autre 

part, il s’inquiète du sort des institutions néerlandophones à 

Bruxelles car il y a déjà, de fait, une prépondérance 

francophone au sein de la Région et surtout au sein de la 

Cocom. Le député pointe du doigt le risque de déséquilibre au 

sein du système. 

 

M. Francis Dagrin revient sur la remarque du Conseil 

d’État, invitant le gouvernement à recueillir « encore » l’avis 

de l’Autorité de protection des données. S’agit-il d’une 

seconde demande ? Quelle était la teneur de cet avis ?  

En ce qui concerne les implications budgétaires, le député 

relève qu’à plusieurs endroits, il est fait mention de réductions 

de charges, d’économies d’échelle. Quel impact auront-elles 

sur l’emploi au niveau de Paradigm?  

 

 

Mme Farida Tahar souligne que le projet marque un 

tournant majeur dans la gouvernance numérique de la Région 

et met en lumière l’importance de la sécurité des données. Le 

projet permettra non seulement une meilleure efficacité des 

administrations publiques en diminuant la charge 

administrative mais il garantira aussi une meilleure protection 

des données personnelles en ligne, notamment avec le RGPD 

auquel tient particulièrement le groupe Ecolo. Par ailleurs, 

l’utilisation de données authentiques et fiables est essentielle 

pour maintenir l’intégrité et la sécurité des systèmes 

informatiques et d’information ; ce projet renforce dès lors 

l’engagement du gouvernement envers la fiabilité et la qualité 

des données utilisées par les services publics. 

 

La députée salue le fait que le projet ait suivi en grande 

partie les recommandations du Conseil d’État et s’enquiert de 

la manière dont le ministre va garantir la mise en œuvre 

efficace de cet intégrateur de services sur le plan des 

ressources et de la coordination entre les différentes 

administrations. L’intervenante aimerait également connaître 

les mesures concrètes qui seront prises pour assurer une 

formation adéquate du personnel impliqué dans cette 

transition vers des services numériques plus intégrés. 

 

 

Le groupe Ecolo votera en faveur du projet d’ordonnance. 

 

 

M. Emmanuel De Bock s’enquiert de l’impact sur 

Paradigm, et plus particulièrement sur sa capacité à répondre 

à la mission d’intégrateur de services qui lui est dévolue, et 

sur l’objectif de mutualisation et d’économie d’échelle 

mentionné dans le projet. Une comparaison avec les autres 

Régions a-t-elle été opérée?  

 

 

*   * 

* 
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Minister Bernard Clerfayt herinnert eraan dat het om 

een samenwerkingsakkoord gaat dat de Cocof in staat zal 

stellen om zich aan te sluiten bij het beveiligde mechanisme 

voor gegevensuitwisseling dat momenteel operationeel is in 

het gewest en waarbij de GGC zich reeds heeft aangesloten. 

Dat beveiligde, vereenvoudigde en versnelde mechanisme 

voor gegevensuitwisseling heet Fidus en maakt nu al een 

besparing van 38 miljoen gegevensaanvragen mogelijk. 

 

De minister geeft als voorbeeld de aanvraag voor een 

sociale woning: voorheen moest de aanvrager een bewijs van 

zijn adres, een attest van gezinssamenstelling en een uittreksel 

uit het bevolkingsregister voorleggen om zijn inkomen te 

berekenen. Die gegevens komen uit de databank van het 

ministerie van Financiën en uit de databank van het 

rijksregister. Vandaag hoeft de aanvrager alleen maar een 

klein vakje aan te kruisen, waardoor de OVM's toestemming 

krijgen om spontaan de informatie op te zoeken bij de 

authentieke bronnen. Daarna moest elke overheidsdienst (in 

dit geval elke OVM) echter een informaticaverbinding maken 

met het rijksregister of het ministerie van Financiën. En zowel 

het ministerie van Financiën als het rijksregister moesten 

nagaan of het circuit waarlangs de gegevens passeerden, 

beveiligd was, wat het informaticanetwerk ingewikkelder 

maakte. De oprichting van de gegevensintegrator heeft het 

mogelijk gemaakt om die hele informatiestroom enorm te 

vereenvoudigen: de OVM's nemen contact op met Fidus en 

Fidus neemt vervolgens via één enkele kabel contact op met 

het ministerie van Financiën of het rijksregister. Hetzelfde 

geldt voor alle gewestelijke diensten (Actiris, 

huisvestingspremies, renovatiepremies enz.) 

 

Dankzij dit ontwerp kan de Cocof hetzelfde doen, 

namelijk een kabel naar Fidus trekken en zo toegang krijgen 

tot alle kabels die van Fidus naar elk van de betrokken 

overheidsdiensten lopen. Bij wijze van voorbeeld noemt de 

minister de aanvragen van de premies voor personen met een 

handicap die door de Cocof worden toegekend. Daarvoor zijn 

soms gegevens over de gezinssamenstelling of andere 

gegevens uit het rijksregister nodig. Hetzelfde geldt voor het 

non-profitregister, dat het nummer van de Kruispuntbank van 

Ondernemingen nodig heeft om vzw's te identificeren of 

toegang te krijgen tot hun rekeningen in de gegevens van de 

Nationale Bank van België. 

 

Als antwoord op de vragen van de heer Gilles Verstraeten 

over de kosten, legt de minister uit dat Fidus al operationeel 

is. Het kost niets om een eenvoudige kabel toe te voegen om 

de Cocof aan te sluiten. De beveiligingsregels van Fidus zijn 

al van kracht, dus er zijn zo goed als geen extra kosten. Een 

operator toevoegen kost slechts enkele minuten 

programmering en de Cocof zal ongetwijfeld gevraagd 

worden om daarvoor een bepaald bedrag te betalen. 

 

Dit ontwerp heeft ook geen impact op de institutionele 

verdeling van de bevoegdheden in het gewest. De Cocof heeft 

meer autonomie ten opzichte van de Franse Gemeenschap dan 

de VGC ten opzichte van de Vlaamse Gemeenschap. De VGC 

is volledig geïntegreerd in de Vlaamse tegenhanger van Fidus 

- namelijk het Magda-platform - dat voor alle Vlaamse 

instellingen binnen de Vlaamse Gemeenschap werkt. De 

werking is dus asymmetrisch als gevolg van de institutionele 

architectuur van Brussel. De minister geeft aan dat als de 

Le ministre Bernard Clerfayt rappelle qu’il s’agit d’un 

accord de coopération qui permet à la Cocof de s’intégrer au 

mécanisme d’échange de données sécurisé qui fonctionne 

actuellement au sein de la Région et auquel la Cocom a déjà 

été intégrée. Ce mécanisme d’échange de données sécurisé, 

simplifié et accéléré s’appelle Fidus et permet déjà 

d’économiser 38 millions de demandes de données.  

 

 

Le ministre reprend l’exemple de la demande d’un 

logement social : auparavant, le demandeur devait produire la 

garantie de son adresse, un certificat de composition de 

ménage et un avertissement-extrait de rôle pour connaître ses 

revenus. Ces données proviennent de la banque de données 

du ministère des Finances et de la banque de données du 

registre national. Aujourd’hui, il suffit au demandeur de 

cocher une petite case, autorisant les SISP à aller 

spontanément chercher l’information auprès des sources 

authentiques. Ensuite, chaque administration (dans ce cas-ci, 

chaque SISP) devait toutefois faire un conduit informatique 

vers le registre national ou le ministère des Finances. Et le 

ministère des Finances comme le registre national devaient 

vérifier si le circuit par lequel les données passaient était 

sécurisé, ce qui complexifiait le réseau informatique. La 

création de l’intégrateur de données a permis de simplifier de 

manière gigantesque toute cette circulation d’informations : 

les SISP s’adressent à Fidus et Fidus s’adresse ensuite, par un 

seul câble, au ministère des Finances ou au registre national. 

Il en va de même pour tous les services régionaux (Actiris, les 

primes au logement, les primes à la rénovation, etc.). 

 

 

Le présent projet permet à la Cocof de faire la même 

chose, à savoir de faire un câble jusqu’à Fidus et d’avoir ainsi 

accès à tous les câbles qui partent de Fidus vers chacune des 

administrations utiles. À titre d’exemple, le ministre prend les 

demandes pour les primes pour personnes handicapées 

allouées par la Cocof. Celles-ci requièrent parfois une 

composition de ménage ou d’autres données du registre 

national. Il en va de même pour le cadastre du non-marchand, 

qui a besoin du numéro de la Banque-carrefour des 

entreprises pour identifier les ASBL ou avoir accès à leurs 

comptes dans les données de la Banque nationale de Belgique. 

 

 

En réponse aux questions de M. Gilles Verstraeten 

relatives au coût, le ministre explique que Fidus est déjà 

opérationnel. Cela ne coûte rien de rajouter un simple câble 

pour relier la Cocof. Les règles de sécurisation de Fidus sont 

déjà en place, il n’y a donc quasi aucun coût additionnel, 

l’ajout d’un opérateur ne coûte que quelques minutes de 

programmation et un certain montant sera sans doute réclamé 

à la Cocof pour ce faire.  

 

Le présent projet n’a pas non plus d’impact sur la 

répartition institutionnelle des compétences en Région. La 

Cocof a plus d’autonomie vis-à-vis de la Communauté 

française que la VGC n’en a vis-à-vis de la Communauté 

flamande. La VGC est entièrement intégrée dans le service 

flamand de même nature que Fidus - à savoir, la plateforme 

Magda - qui fonctionne pour toutes les institutions flamandes 

au sein de la Communauté flamande. Le fonctionnement est 

donc asymétrique en raison de l’architecture institutionnelle 
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Vlaamse Gemeenschap een beroep zou willen doen op Fidus, 

het gewest dat zou toestaan, maar vooralsnog verloopt het ook 

perfect aan Vlaamse zijde. 

 

 

Wat het advies van de Gegevensbeschermingsautoriteit 

(GBA) betreft, legt de minister uit dat de tekst tegelijkertijd 

ter advies werd voorgelegd aan de GBA en aan de Raad van 

State, waardoor die laatste nog niet over het advies van de 

GBA beschikte. De GBA heeft een soort 'standaardadvies' 

uitgebracht, aangezien alles al naar behoren werkt met Fidus. 

De regels die al voor Fidus gelden, moeten ook van toepassing 

zijn op de Cocof. Er werden geen aanvullende opmerkingen 

gemaakt. 

 

Wat het effect op de tewerkstelling betreft, legt de 

minister uit dat het beperkt zal blijven tot enkele telefoontjes 

tussen informatici. Aan de andere kant zal dit het werk van de 

Cocof-ambtenaren vereenvoudigen, die nu toegang zullen 

hebben tot volledig beveiligde gegevens. 

 

Wat de doeltreffendheid met betrekking tot de AVG 

betreft, legt de minister uit dat, aangezien Fidus op het niveau 

van het gewest zeer goed werkt, er geen reden is waarom dat 

anders zou zijn voor de ondersteuning aan de Cocof. Wat de 

impact op Paradigm betreft, het centrum voor informatica 

werkt nu al met Fidus, wat voor het gewest een besparing van 

38 miljoen aanvragen aan de gebruikers oplevert. Voor de 

Cocof zal het waarschijnlijk om een honderdduizendtal extra 

aanvragen gaan, wat de manier van werken niet radicaal zal 

veranderen. 

 

 

De minister besluit met te zeggen dat er geen reden was 

om dit niet te doen voor de Cocof. Alle Brusselse 

overheidsoperatoren worden overigens uitgenodigd om via 

Fidus te werken, om de gegevensuitwisseling te 

vereenvoudigen en te beveiligen en de kosten te bundelen. Dit 

is een intelligente toepassing van de technologie, met alle 

garanties van een moderne beveiliging van de 

gegevensuitwisseling. 

 

De heer Alain Vander Elst merkt op dat hij geen 

antwoord heeft gekregen op zijn vraag over de categorieën 

van gegevens die kunnen worden uitgewisseld, met name met 

Bruxelles Formation. 

 

Minister Bernard Clerfayt legt uit dat de personen die 

naar Bruxelles Formation komen, door Actiris worden 

gestuurd. Actiris controleert dus vooraf of ze Brusselaars zijn 

en Bruxelles Formation voert geen tweede controle uit. Mocht 

Bruxelles Formation authentieke gegevens nodig hebben, dan 

zou de uitwisseling automatisch kunnen gebeuren. 

 

 

 

 

bruxelloise. Le ministre précise que si la Communauté 

flamande souhaitait faire appel à Fidus, la Région y répondrait 

favorablement mais, pour l’instant, cela fonctionne aussi 

parfaitement du côté flamand.  

 

En ce qui concerne l’avis de l’Autorité de protection des 

données (APD), le ministre précise que le texte a été déposé 

pour avis en même temps à l’APD et au Conseil d’État, raison 

pour laquelle ce dernier ne disposait pas encore de l’avis de 

l’APD. L’APD a remis en quelque sorte un « avis standard », 

étant donné que tout fonctionne déjà correctement avec Fidus. 

Les règles déjà appliquées pour Fidus doivent s’appliquer 

également sous le volet Cocof. Aucune remarque 

additionnelle n’a été formulée. 

 

En ce qui concerne l’impact sur l’emploi, le ministre 

explique qu’il se limitera à quelques coups de fil entre 

informaticiens. Par contre, cela simplifiera le travail des 

fonctionnaires de la Cocof, qui auront désormais accès à des 

données totalement sécurisées.  

 

En ce qui concerne l’efficacité en matière de RGPD, le 

ministre précise qu’étant donné que Fidus fonctionne très bien 

au niveau de la Région, il n’y a aucune raison qu’il en aille 

autrement pour le support à la Cocof. De même, en ce qui 

concerne l’impact sur Paradigm, le Centre d’informatique 

pour la Région bruxelloise le fait déjà actuellement et cela 

représente, pour la Région, 38 millions de demandes aux 

usagers économisées. Pour la Cocof, il s’agira sans doute 

d’une centaine de milliers de demandes supplémentaires, ce 

qui ne modifiera pas radicalement la manière dont cela 

fonctionne. 

 

Le ministre conclut en déclarant qu’il n’y avait pas de 

raison de ne pas le faire pour la Cocof. Tous les opérateurs 

publics bruxellois sont d’ailleurs invités à passer par Fidus, 

afin de simplifier et sécuriser l’échange de données et de 

mutualiser les coûts. Cela relève de l’application intelligente 

de la technologie, avec toutes les garanties de sécurité 

moderne sur l’échange de données. 

 

 

M. Alain Vander Elst souligne qu’il n’a pas reçu de 

réponse à sa question concernant la catégorie de données 

pouvant être échangées, notamment avec Bruxelles 

Formation. 

 

Le ministre Bernard Clerfayt explique que les 

personnes accueillies à Bruxelles Formation sont envoyées 

par Actiris. C’est donc Actiris qui vérifie au préalable si elles 

sont bruxelloises et Bruxelles Formation ne procède pas à une 

nouvelle vérification. Au besoin, si Bruxelles Formation 

devait avoir besoin de données authentiques, l’échange 

pourrait se faire automatiquement.  
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III. Artikelsgewijze bespreking en 

stemmingen 

 

III. Discussion des articles et votes 
 

Artikel 1 

 

Dit artikel lokt geen enkele commentaar uit. 

 

Stemming 

 

Artikel 1 wordt aangenomen bij eenparigheid van de 13 

aanwezige leden. 

 

 

Artikel 2  

 

Dit artikel lokt geen enkele commentaar uit. 

 

Stemmingen 

 

Artikel 2 wordt aangenomen met 12 stemmen, bij 1 

onthouding. 

 

Article 1er 

 

Cet article ne suscite aucun commentaire. 

 

Vote 

 

L’article 1er est adopté à l’unanimité des 13 membres 

présents. 

 

 

Article 2 

 

Cet article ne suscite aucun commentaire. 

 

Votes 

 

L’article 2 est adopté par 12 voix et 1 abstention. 

 

IV. Stemming over het geheel van het 

ontwerp van ordonnantie  

 

IV. Vote sur l’ensemble du projet 

d’ordonnance 

Het ontwerp van ordonnantie wordt in zijn geheel 

aangenomen met 12 stemmen, bij 1 onthouding. 

 

L’ensemble du projet d’ordonnance est adopté par 12 

voix et 1 abstention. 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteurs 

voor het opstellen van het verslag.  

 

 

− Confiance est faite aux rapporteurs pour la rédaction 

du rapport. 

 

 

De rapporteurs De voorzitter Les Rapporteurs Le Président 

 

Emmanuel DE BOCK 

Thomas NAESSENS   Michaël VOSSAERT 

 

 

Emmanuel DE BOCK 

Thomas NAESSENS   Michaël VOSSAERT 

 

  


